
Alphen aan den Rijn, 7 juni 2022

De Minister voor Natuur en Stikstof
Christianne van der Wal-Zeggelink

Geachte mevrouw van der Wal-Zeggelink,

Hierbij wil ik reageren op het voorstel om de jacht op de haas voor het komende 
seizoen niet te openen in de provincies Limburg, Groningen en Utrecht. En de 
jacht op het konijn in alle provincies niet te openen. Dit vanwege een dalende 
populatietrend van haas en konijn.

Mijn voornaamste bezwaar is dat dit besluit genomen gaat worden op basis van 
onjuiste telgegevens. Als je overdag de hazen telt tijdens een vogeltelling, dan 
tel je alleen de dan zichtbare hazen, en niet de hazen die op dat moment 
verdekt in hun leger liggen te slapen. Ik kan uit eigen ervaring vertellen dat daar 
een groot verschil tussen kan zitten. Ik jaag momenteel in Noord-Holland in een 
landbouwgebied. We jagen daar 2 of maximaal 3 keer per jaar op de hazen, 
afhankelijk van de hazenstand.  We tellen hiervoor in het voorjaar 2 keer het 
hele veld. Overdag en één keer in de nacht met een warmtebeeld kijker. Dan 
valt vooral het verschil tussen deze twee tellingen op. In de nacht worden de 
hazen pas actief en tellen we er gemiddeld 3 keer zoveel als overdag. Ik begrijp 
dan ook niet waarom de aantallen van een Sovon vogeltelling worden gebruikt 
en er bijvoorbeeld geen gebruik wordt gemaakt van de telgegevens die jagers 
bij hun wildbeheereenheid aanleveren. Jagers kunnen accuratere tellingen doen 
omdat zij hun jachtveld beter kennen en wel gebruik maken van warmtebeeld 
kijkers.
Jagers hebben ook zelf belang bij een goede telling van het wild. Als wij in onze 
jachtcombinatie bijvoorbeeld een daling van de hazenpopulatie zien dan jagen 
me minder of helemaal niet op de haas. Wij voelen ons verantwoordelijkheid 
voor een gezonde hazenstand in ons veld.

U geeft wel aan dat de jacht niet de oorzaak is van de dalende konijnen en 
hazenpopulatie. Predatoren, habitat verlies en een verminderde kwaliteit van 
het leefgebied worden genoemd als hoofdoorzaak. Dit zijn nu juist zaken waar 
jagers zich al jaren voor inzetten. Door bejaging van de vos en een actief wild- 
en natuurbeheer. En door goed samen te werken met boeren en 
grondeigenaren zoals bijvoorbeeld Staatsbosbeheer. Het werkt erg 
demotiverend voor alle 27000 jagers in Nederland die zich vrijwillig hiervoor 
inzetten als u de jacht op haas en konijn niet opent. Ik vrees dan ook dat vele 



zullen afhaken. Ze voelen zich niet serieus genomen als blijkt dat u besluiten 
neemt op basis van ondeugdelijke tellingen.

Ik verzoek u daarom het ontwerp niet in werking te laten treden en roep u op 
om beter samen te werken met jagers, de K.N.J.V. en wildbeheereenheden. En 
zo te komen tot maatregelen die wel werken. Samen zorgen voor een betere 
konijnen en hazenstand, door bijvoorbeeld de verbetering van de biotoop en 
een minder intensieve landbouw.

Met vriendelijke groeten,

Wil ter Haar


